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Besvarelse af spørgsmål 519 fra Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg om IWC’s fremtid.

Spørgsmål 519:
Den  2.-4.marts 2010 afholder en arbejdsgruppe under den Internationale 
Hvalfangstkommission (IWC) møde om IWCs fremtid i Florida, USA. Drøftelserne vil foregå 
på baggrund af et oplæg, som IWC udsendte den 22. februar 2010. Kan ministeren bekræfte, 

- at Danmark vil arbejde for, at der ikke give tilladelse til nogen form for hvalfangst i 
Sydhavsreservatet ved Antarktis? 

- at Danmark vil arbejde for oprettelsen af det i oplægget foreslåede hvalreservat i 
Sydatlanten? 

- at genåbning af en mindre kommerciel hvalfangst, som den i oplægget foreslåede 
kystfangst ved Japan, alene vil blive støttet af Danmark, såfremt kvoter baseres på de 
vedtage "Revised Management Procedures" (RMP) med en såkaldt tuning på 0,72, og at 
dette først sker, når der foreligger nyere IWC-estimater for den aktuelle hvalbestand?

Svar:
- Det er for Danmark vigtigt, at hvalfangst i Sydhavsreservatet ved Antarktis begrænses så 

meget som muligt, hvilket netop er formålet med de igangværende forhandlinger.

- Danmark har allerede tilsluttet sig ideen om et hvalreservat i Sydatlanten, og hvis den 
foreliggende pakke vedtages, vil hvalreservatet også blive etableret.

- Den forudsete åbning af en mindre kystnær hvalfangst ved Japan er en del af det 
kompromis, der skal sikre en begrænsning af den samlede hvalfangst i Stillehavet. 
Danmark har altid arbejdet for anvendelsen af RMP (Revised Management Procedure), 
der har været klar til brug i en række år (senest fremsatte Danmark i 2005 et forslag, som 
ville have medført anvendelsen af RMP, men dette forslag blev ikke vedtaget). Det er
derfor vigtigt at sikre, at RMP er klar til brug i en fremtidig ny ordning af IWC.
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